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algemeen
Op 19 januari is de visie Soesterberg gepresenteerd en is een start gemaakt met het interactieve proces 
met omwonenden en geïnteresseerden. Dit interactieve proces bestond o.m. uit en drietal bewoners-
avonden. Hierna volgt een kort verslag van de bewonersavonden. De belangrijkste onderwerpen die 
door de bewoners aan de orde zijn gesteld worden genoemd. Het verslag beperkt zich tot 
aandachtspunten waarvoor in ten minste meer bredere zin draagvlak voor lijkt te bestaan. 
Opmerkingen met slechts draagvlak van enkele bezoekers van de bewonersavonden worden niet 
genoemd. 
 
In totaal zijn er drie bewonersavonden geweest: 
6 februari in Soesterberg, 16 februari in Zeist en 1 maart in Soest. De opkomst op alle drie de avonden 
was hoog. In totaal zijn zo’n 600 bezoekers geteld. De discussie was geanimeerd en de mogelijkheid 
om te kunnen reageren in deze fase werd gewaardeerd. 
 
de uitgangspunten
Tijdens de avonden bleek dat er in in algemene er een groot draagvlak is voor de in de toekomstvisie 
verwoorde uitgangspunten. Zeker voor het uitgangspunt het gebied een primair op behoud van de 
natuurgebieden gerichte inrichting te geven vindt brede steun. Ook met de vestiging van het museum 
wordt ingestemd evenals met het openbaar toegankelijk maken van het gebied en de aanleg van fiets- 
en wandelpaden. Voor het uitgangspunt dat rood de groene ontwikkeling moet betalen bestaat ook 
redelijk breed draagvlak.  
 
zoeklocaties
Enige kritische opmerkingen zijn gemaakt over de hoeveelheid rood in relatie tot de kosten. Daarbij 
speelde met name de vraag welke kosten nou feitelijk zijn gemoeid met de verwerving en de beoogde 
groene inrichting. Een vraag die op dat moment nog niet beantwoord kon worden en mede afhankelijk 
is van de onderhandelingen met het Rijk. Nogal wat aanwezigen vonden inzicht in de kosten en baten 
een voorwaarde om een eindoordeel te kunnen geven over de aanvaardbaarheid van rode 
ontwikkelingen binnen de zoeklocaties.  
Los van die vraag bleek er voor de zoeklocaties aan de noordzijde van Soesterberg ruim draagvlak. 
Daarbij speelde voor diverse aanwezigen een rol dat extra woningen en werkgelegenheid ook 
bijdragen aan de leefbaarheid van Soesterberg. 
De locaties ten oosten van de Dolderseweg zijn door meerderen ter discussie gesteld. Er is gepleit voor 
betaalbare woningen. 
Er was meer draagvlak voor woningen dan voor werklocaties. 
 
natuur
Voor de natuurinrichting bestaat zeer breed draagvlak. Meer concreet is aandacht gevraagd voor de 
westelijke corridor. Er is gepleit voor een bredere doorgang op CNA en er zijn opmerkingen gemaakt 
over de zoeklocaties binnen het meest rechtstreekse tracé van de westelijke corridor (i.c. de 
Shelterwijk). Er leek nogal wat draagvlak voor het zo groen mogelijk houden van de westzijde van het 
terrein. 
 



Recreatie
Er bleek ruim draagvlak voor het handhaven van de zweefvliegfunctie, ofschoon enkelen geluid-
overlast vreesden. Tijdens de bijeenkomst in Den Dolder waren er van omwonenden enige kritische 
geluiden te horen over het luchtvaartmuseum, op de beide andere avonden was er echter wel breed 
draagvlak voor. Een deel van de aanwezigen heeft gepleit voor de aanleg van een openbaar 
toegankelijke golfbaan van ca. 70 ha. Dit met een zodanige inpassing dat het de natuurontwikkeling 
bevordert. Tegen deze plannen bleek echter ook de nodige weerstand. 
Met name in Soesterberg is er aandacht gevraagd voor het terugkomen van een natuurzwembad. 
Verder zijn ideeën geuit voor sportvelden, fiets-,  wandel- en skatepaden en scoutingvoorzieningen en 
een uitkijktoren. 
 
Interactie met Soesterberg
Aandacht is gevraagd voor de leefbaarheid van Soesterberg. Een aspect daarbij is de barrièrewerking 
van de Amersfoortsestraatweg. De suggestie is gedaan om een weg ten noorden van Soesterberg-
Noord te realiseren als alternatief (bijv. door de startbaan te benutten). 
Ook zijn er suggesties gedaan voor een doorgaande fietsroutes tussen Soesterberg en Soest (bijv. door 
herstel oude postweg) resp. Den Dolder. 
 
Vervolgproces 
Alle input, ook die binnengekomen via het forum op de website, wordt momenteel verwerkt. De 
volgende stap in het proces zal zijn het opstellen van een Ruimtelijk plan in hoofdlijnen. Op dit 
moment wordt o.m. bekeken op welke wijze de reacties daarbij een serieuze plek kunnen krijgen. 
Daarbij wordt de mogelijkheid bekeken om t.a.v. een aantal tijdens de avonden aan de orde gestelde 
aspecten, bewoners direct te betrekken bij de planvorming daarvoor. Habiforum heeft hierin een 
adviserende rol t.a.v. het interactieve proces.  
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